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Ahoj všichni.

Ahoj všichni.

Pane prezidente Levitsi, ministře zahraničí Rinkēvičsi, děkuji vám a

všem v lotyšské vládě za vaše vedení iniciativy Tří moří v uplynulém

roce a za uspořádání tohoto včasného summitu.

Je mi ctí, že mám příležitost oslovit tolik hlav států a dalších

významných představitelů některých z našich nejbližších spojenců a

partnerů.

Od svého spuštění v roce 2015 byla Iniciativa tří moří vždy o více než

jen o podpoře investic do hospodářského rozvoje regionu.

Šlo o budování na společných zájmech a hodnotách regionu –

demokracie, transparentnost, právní stát, volné trhy – a uznání, že

členské státy mají lepší pozici pro rozšiřování příležitostí, jsou-li

vzájemně více propojeny...se zbytkem. Evropy...a s ostatními

demokraciemi, jako je ta naše.

Spojené státy investovaly do úspěchu tohoto úsilí od prvního dne,

protože víme, že mezinárodní řád založený na pravidlech je silnější s

integrovanější, prosperující a demokratičtější střední a východní

Evropou.

Agresivní válka ruské vlády na Ukrajinu učinila práci Iniciativy tří

moří ještě naléhavější – pro všechny její členy a partnery a pro

každou z oblastí zaměření iniciativy: energetiku, dopravu a digitální

komunikace.

Ještě před 24. únorem vyžadovalo dosažení větší energetické

bezpečnosti diverzifikaci zdrojů, zásobovacích tras a druhů energie.
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Embargo Evropské unie na ruskou ropu a její plán výrazně snížit

dovoz ruského zemního plynu učinily tuto práci nezbytností.

Díky větší energetické nezávislosti budou členské státy méně

zranitelné vůči nátlaku Kremlu.

A připraví ruskou vládu o masivní zdroje, které použila k financování

jejího útoku na nezávislost Ukrajiny – nemluvě o několika dalších

zemích v posledních letech.

V celém regionu cesta k energetické nezávislosti stále více vede přes

obnovitelné a bezuhlíkové energie.

To posune region – a svět – blíže k cílům, které si naše národy

stanovily na COP26, které jsou životně důležité pro zachování naší

majestátní planety a přizpůsobení se změnám, které již region

ovlivňují.

Jak prezident Biden tak často zdůrazňuje, nabízí také příležitost k

vytvoření udržitelných a dobře placených pracovních míst jednou za

generace.

Za druhé, válka prezidenta Putina zdůraznila zásadní význam silné

dopravní infrastruktury.

Silnice, železnice a letiště v regionu používá NATO k přesunu

personálu a vybavení za účelem posílení východního křídla Aliance.

Byly použity k získání záchranné humanitární a bezpečnostní pomoci

na Ukrajinu; a dostat z Ukrajiny téměř šest milionů civilistů –

většina z nich našla útočiště a pozoruhodnou štědrost ve vašich

zemích.

A konečně, jak ruská armáda nadále blokuje Ukrajinu ve vývozu obilí

po moři, stejná dopravní infrastruktura je stále důležitější pro

získávání potravin z Ukrajiny, aby se mohla dostat k desítkám

milionů lidí ohrožených hladem v rostoucím celosvětovém množství

potravin. bezpečnostní krize.
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Za třetí, ruská agrese je jasnou připomínkou potřeby silných

digitálních komunikačních sítí v regionu.

Ruská vláda roky využívá zranitelnosti digitálních sítí k podkopávání

demokracií, včetně oblasti Trojmoří.

Od zahájení své války na Ukrajině Kreml nasadil kybernetické útoky

proti vládě a civilní infrastruktuře země.

Skutečnost, že tyto sítě jsou využívány také ke sdílení citlivých

informací mezi spojenci a partnery, činí jejich bezpečnost a odolnost

o to důležitější.

V každé z těchto tří prioritních oblastí podnikají členské země Three

Seas smysluplné kroky, často s podporou Spojených států.

Uvedu jen několik příkladů: Polsko investovalo do Baltského

ropovodu za účelem dovozu norského plynu přes Dánsko, čímž zcela

přestalo být závislé na ruském dovozu.

Lotyšsko, Litva a Estonsko přestaly dovážet ruský plyn a zavázaly se

zvýšit produkci zelené energie.

Rumunsko schválilo legislativu, která zabrání nedůvěryhodným

prodejcům v rozvoji jeho 5G sítě.

V celém regionu pracujeme na podpoře vývoje bezpečné, čisté a

cenově dostupné jaderné energie – od poskytování technické

podpory až po pomoc při vývoji projektů s technologií amerických

reaktorů.

A téměř ve všech členských státech je soukromý sektor USA

dlouhodobě největším zdrojem přímých zahraničních investic mimo

Evropu.

Některé z nejúspěšnějších amerických společností se účastní

Business Forum summitu, což je důkazem perspektiv, které v

regionu vidí.
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Snažíme se dělat více.

Generální ředitel americké International Development Finance

Corporation, Scott Nathan, vede naši meziagenturní delegaci na

letošním summitu a brzy ke skupině promluví.

Oznámení nechám na Scottovi, ale je mi potěšením sdílet, že DFC

bude poskytovat významné nové financování pro investiční fond

Three Seas, což bude katalyzovat ještě více soukromých investic v

regionu.

Existuje důvod, proč jsme prezident Biden, viceprezident Harris,

ministr obrany Austin, ministr obchodu Raimundo a já – mezi tolika

dalšími v této administrativě – v posledním roce cestovali do regionu

Tří moří.

Víme, že toto úsilí je nyní důležitější než kdy jindy.

Záleží na podpoře dlouhodobé prosperity střední a východní Evropy.

Záleží na posílení Evropy, která je sjednocená, demokratická a

svobodná.

Je to důležité pro prohloubení odolnosti spojenců na východním

křídle NATO.

A nakonec záleží na tom, abychom ukázali, že – pokud budeme

spolupracovat – demokracie dokážou splnit nejzákladnější potřeby

našich lidí.

Ze všech těchto a dalších důvodů vám přeji velmi produktivní

summit.

 

 


